中原大學心理學系

Chung Yuan Christian University, Department of Psychology

楊萬來先生、楊張沉女士生命教育紀念獎學金 之設立暨獎學金發給辦法

Establishment and Awarding Method of the Yang Wanlai and Yang Zhangchen Memorial Scholarship for Life Education

- 一、前心理系(所)主任楊錫林教授為感念其雙親養育之恩及本系之栽培,期 許與本系同學一起「尊重生命、愛護生命、珍惜生命」,特設立「楊萬來 先生、楊張沉女士生命教育紀念獎學金」(以下簡稱本獎學金)。
- 1. Professor Yang Hsi-lin, the former head of the Department of Psychology, established the "Yang Wanlai and Yang Zhangchen Memorial Scholarship for Life Education" (hereinafter referred to as "the Scholarship") to express gratitude for the nurturing of his parents and the cultivation by the department. He hopes to encourage students to "respect life, care for life, and cherish life."
 - 二、本獎學金基金由楊錫林教授捐贈,金額為新台幣伍拾萬元正。每年以基金 孳息作為獎勵本系學生之用。
- 2. The fund for the Scholarship is donated by Professor Yang Hsi-lin, with a total amount of NT\$50,000. Each year, the interest generated from the fund will be used to reward students in the department.
- 三、 獎學金每學年發放 (上學期發放),其名額、獎學金金額及得獎條件如下:
 - 1. 名 額:大學部一名。
 - 2. 獎金金額: 每名6000元。

3. 得獎條件:凡本系學生申請之前一學年所有修習之學科(含操行)全部及格,並符合下列條件之一者均可申請,評審時以較能展現「尊重生命、愛護生命、珍惜生命」之宗旨者為優先。

A.修習本校開設之
「生命教育」或與生命教育相關之其他課程。
B.對生命有具體體驗(悟)
且足以為楷模。

C.家境突遭特殊變數,急需生活協助。

- 3. The Scholarship will be awarded annually (in the first semester), with the following quotas, amounts, and eligibility criteria:
 - 1. Quota: One for undergraduate students.
 - 2. Amount: NT\$6,000 per recipient.
- 3. Eligibility: Any student in the department who has passed all subjects (including physical education) taken in the previous academic year and meets one of the following conditions may apply. Priority will be given to those who best demonstrate the principles of "respecting life, caring for life, and cherishing life":
- A. Completed the "Life Education" course offered by the university or other courses related to life education.
 - B. Has concrete experiences or insights about life that can serve as a model.
 - C. Faces sudden changes in family circumstances and urgently needs living assistance.
- 四、每學年開學後一個月內由學生填寫申請表(格式另附),並檢附教務處發給之成績單。以三之 3-A、B條件申請者,請加附生命教育課程學習心得或體驗心得一篇(字數 600-1000,請以 A4 規格撰寫),向助教辦公室申請。
- 4. Within one month after the start of each academic year, students must fill out an application form (format attached) and submit a transcript issued by the Office of Academic Affairs. Applicants under conditions 3-A and 3-B should also attach a written reflection on their learning or experiences related to life education (600-1000 words, written in A4 format) and submit it to the teaching assistant's office.
 - 五、 為發揮本校所有獎學金之獎勵功能,本獎學金採「不得兼領」之原則。故 於本獎學金公佈當時,已知同時獲得本校其他獎學金者,請擇一領取。
- 5. To maximize the rewarding function of all scholarships at the university, this Scholarship follows the principle of "not being able to receive multiple awards."

Therefore, if a recipient is known to have received other scholarships from the university at the time of the Scholarship announcement, they must choose one to accept.

- 六、 得獎學生之人選由當年度獎學金審查委員初審後,再提經系務會議通過後決議之。
- 6. The selection of award recipients will be initially reviewed by the Scholarship Review Committee for that academic year and then decided upon by the department meeting.
- 七、 本辦法經系務會議通過後施行,修正時亦同。
- 7. These regulations will be implemented after being approved by the department meeting, and the same applies to any amendments.

中原大學心理學系 敬啟

Sincerely,

Department of Psychology, Central University of Taiwan